
  

   

  Skolebestyrelsesmøde  
  Torsdag d. 15. maj 2025, kl. 17.00 – 19.00.      
  Mødet afholdes på Odden Skole. 
 
  Der vil som vanligt være lidt forplejning i forbindelse med mødet - Husk at 

melde afbud i god tid, hvis du ikke deltager. 
 

Dagsorden 
 

Referat 

Deltagere: 
Kristine Berg, Signe Vang Nielsen, Lærke Malmbak 
Stounberg, Samuel Rasmussen, Rafael V. Clausen 

Levald, Jannie Jul Hansen Frederiksen, Morten Is-
høy, Thomas Nielsen, Theis Hellesøe, Maj Bjørn-

holdt Kjærsig, Rikita Singh Petersen, Jeanette Pet-

tersson, Tina E. Ravn, Maja Lerche Nielsen, Torben 
Pedersen, Clara Klint, Krista Clausen og Trine H. 

Mortensen 
 

Afbud: Maja Lerche Nielsen, Lærke Malmbak Stoun-

berg, Jeanette Pettersson, Maj Bjørnholdt Kjærsig, 
Allan F. Thams 
 
Tilstede:  

Kristine Berg, Signe Vang Nielsen, Samuel Rasmus-

sen, Rafael V. Clausen Levald, Jannie Jul Hansen 

Frederiksen, Morten Ishøy, Thomas Nielsen, Theis 
Hellesøe, Rikita Singh Petersen, Tina E. Ravn, Tor-

ben Pedersen, Clara Klint, Krista Clausen og Trine 
H. Mortensen 
 

29. Godkendelse af referat  
Tid: 2 min. 
 

Godkendt. 

30. Godkendelse af dagsorden  
Tid: 2 min. 

Godkendt.  

31. Planlægning af skoleåret 2025-
26. Skoleplaner og skoleudviklingssamtaler 
– er delvist drøftet i marts. 
v/Trine 
Tid: 10 min. 

 

Egebjerg Skoles seneste handleplan fremlagt. Se 
bilag. 
Skoleudviklingshandleplanen har afløst den noget 
tunge kvalitetsrapport. SB glæder sig til at indgå i 
samarbejdet omkring skoleudviklingssamtalerne. 
Kan man fremhæve skolefællesskabets fokusmål, 
så det fremgår tydeligere? Ledelsen tager det med 
i deres drøftelser.  
 

32. Evaluering af princip for brug af 
skærme. 
v/Kristine 
Tid: 20 min. 

 

Nykøbing:  
Flere elever afleverer ’dummy’-telefoner og fisker 
dem ud af skabene. 
Skærme er mange ting. Der arbejdes på at finde 
vej i elevernes adgang og brug af skærme.  
Eleverne benytter ikke mobiler i timerne mere.  
Eleverne har dem stadigvæk i pauserne (Nykø-
bing).  
Kan vi få input fra afdelingsrådet ift. implemente-
ringen af princippet? 
Gode fremskridt indtil videre. Der er stadigvæk en 
indkøringsfase. Udfordringerne tages når det opda-
ges. Det er blevet det frirum, vi ønskede med den 
mobilfri skole. Eleverne har dem ikke på skolen.  
 
I Nykøbing har det været positivt med en inddra-
gelsesproces af eleverne og medarbejderne forud 
for beslutningen om mobilfri skole.  
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Digital dannelse er et fokuspunkt, så de lærer at 
blive digitale brugere.  
 
Odden: Mobilerne inddrages 4.-6. klasse hver mor-
gen. Yngre elever har mobilerne i taskerne, fordi 
de rejser med bus. Det er en tryghed for eleverne 
og forældrene.  
Fra sommerferien arbejder de med en anden løs-
ning, så mobilerne kan afleveres. Den største ud-
fordring har været i SFO’en, hvor der var en anden 
skærmpolitik førhen. Der er faldet mere ro på nu. 
Der er lavet afgrænset gamertid, hvor de har lov 
til at sidde sammen og spille en time. Den pæda-
gogiske korrigering ift. den digitale dannelse sav-
nes lidt i dialogen med eleverne.  
Der er ikke en utryghed mere ift. at blive filmet 
eller optaget uden samtykke. 
 
Der kan lægges endnu mere vægt på den digitale 
dannelse. Elevrådene skal inddrages i drøftel-
serne. 
 
Egebjerg:  
 
Der er skabt en pædagogisk ramme for at sikre ro 
og stærke børnefællesskaber. De har fokus på hin-
anden og ikke det, der foregår på skærmene. Det 
er tryghedsskabende og fungerer overordnet godt.  
Pt. flest udfordringer med at forældrene sidder 
meget på deres mobiler i forbindelse med afhent-
ning.  
 
 
 

33.Hvordan booster vi afdelingsrå-
dene på baggrund af princippet? 
v./Kristine 

Tid: 30 min. 

 

På Odden har vi drøftet princippet for afdelingsrå-
dene, så vi har fået italesat hvad rådes opgave og 
rolle er. Det er en positiv start.  
Afdelingsrådene kan spørge skolebestyrelsen til 
råds. Positivt for dem. De føler sig inddragede. 
Formålet med afdelingsrådene er blevet tydeli-
gere. 
 
Nykøbing: Der er behov for øget fokus på deres ar-
bejde. I Nykøbing er der aktive klasseråd i alle 
klasser.  
 
Egebjerg:  
Indskolingsklasserne er begyndt at oprette klasse-
råd. Det presser engagementet i afdelingsrådet. 
Det er vigtigt at arbejde på tværs af klasserne. 
Det er tryghedsskabende og øger kendskabet til 
hinanden.  
Egebjerg får lavet en særskilt film til hjemmesiden 
om afdelingsrådet.  
 
Forslag: Kan man lave en organisering, så der er 
repræsentanter fra klasserådene i afdelingsrådet?  
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Skolebestyrelsen vil spørge afdelingsrådene om, 
om der er noget, de kunne tænke sig, at skolebe-
styrelsen gjorde for at understøtte deres arbejde.  
 
Beslutning: Tages med tilbage til drøftelse i afde-
lingsrådene.  
 
Beslutning: Der laves et fast punkt på dagsorden 
til afdelingsrådene, som drøftes her i SB, så de får 
et talerør tættere på skolebestyrelsens arbejde.  
 

34. Skal der tages billeder af bestyrel-
sen til ophængning, eller er planen 
ændret? 
v/Kristine 

 

Enkeltbilleder taget på mødet i dag. Hænges op på 
de tre afdelinger. Clara er tovholder.  
 
  

35. Nyt fra afdelingen 
Skole/SFO/Dagtilbud; Bl.a. Tilsynsrap-
porten Odden Dagtilbud. 
v/Torben og Clara 
Tid: 30 min. 

 

Skolen 
Skolen er i gang med at booste udeskoleundervis-
ningen på alle klassetrin. Udeskoleundervisningen 
på Odden Skole betyder ikke, at de er ude hele ti-
den. Alle fag inddrages i undervisningen udenfor. 
Det kan være kort og længere, men det skal være 
nemt at gå til.  
Der giver gode muligheder for at lave co-teaching, 
bedre læring og højere faglighed. Bedre forståelse 
for naturen og miljø. Flere veje til social forstå-
else. Bedre forankret af undervisningen i lokalmil-
jøet. Flere direkte oplevelser.  
Oplevelse af, at det motiverer eleverne at være 
udenfor og arbejde med fagene.  
Et udendørs klasselokale er undervejs + white-
boards, som kan tages med udenfor.  
Mad Mod. RealDania har givet midler til et fælles 
hus, som skal bygges på den gamle fodboldbane, 
der ikke benyttes p.t.  
Man har indkøbt inspirationsmaterialer og en akti-
vitetspakke med faglige opgaver og bevægelsesak-
tiviteter, som er nem at gå til og tage med ud.  
Læs mere i vedhæftede bilag. 
 
SFO og Børnehaven 
 
Børnehaven og vuggestuen samarbejder tæt på 
tværs med Egebjerg. Skal også ud til andre dagtil-
bud i kommunen.  
SFO og Klub har været i Egebjerg på inspirations- 
og videndelingstur. Både fysisk indretning og pæ-
dagogik.  
 
Fællesskabs skabende pædagogik. Meningsska-
bende aktiviteter. Booste det, børnene er optaget 
af. Lige nu er de optaget af at cykle og gå på styl-
ter. Derfor er der lavet en workshop for at under-
støtte det.  
Keramikovnen er kommet op at køre. Der laves 
meget keramik lige nu.  
 
Ridderuge om lidt med bål og ringridning. Mange 
aktiviteter der booster det, børnene kommer med.  
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I børnehuset er der tilgang af børn. Det er rigtig 
dejligt. Både familier der flytter til Odden og fa-
milier der kører til Odden. Det peger ind på, at vi 
er et attraktivt tilbud. 
 
Pædagogisk tilsyn i Odden i januar. Et uanmeldt 
tilsyn. En af kommunens konsulenter kommer og 
observerer en dag fra 8-12.  
 
Scoring inden for tre områder:  

• Leg og aktiviteter 

• Relationer  

• Fysiske omgivelser, inderum og uderum -  
 
Dialogpræget møde med konsulenten efterføl-
gende på baggrund af observationer og data:  
 
Det var en meget flot score for to år siden. Den 
har vi formået at holde trods udskiftninger i perso-
nalegruppen. 
 
Score:  
”God kvalitet” på leg og aktiviteter og fysiske om-
givelser. 
”Fremragende” på relationer 
 
Indsatsområder:  

• Mere tumleleg. Prøve at få børnene op i 
arousal. 4. klassernes drenge leger med 
dem. 

• Mere klar vuggestueidentitet og en klar 
profil for den.  

 
Egebjerg Børnehave har ikke haft besøg endnu. 
Følger.  
 
 

36. Nyt fra Skoleleder 
v/Trine  

Tid: 2 min. 
 

 
Trine, Lærke og Kristine har været til et budgetdi-
alogmøde med BUU-udvalget. SB oplever, at det er 
meget brede spørgsmål og drøftelser. Det kan 
være et svært forum at tale ind i. Opfordrede dem 
til at vælge nogle prioriteringer og spørge ind i 
det. Mere konkret.  
 
 
Rafael, Trine og Lærke var til møde med BUU på 
baggrund af den bekymringsskrivelse, skolebesty-
relsen havde sendt til det politiske udvalg. De 
havde rigtig meget fokus på kvalitet, at der leve-
res en høj kvalitet fra skolerne. Oplevede generelt 
en god stemning. Oplevede ikke at udvalget pe-
gede specifikt på hvilke prioriteringer der skal la-
ves. Fint initiativ at de inviterede til dialog.  
 
 
Orientering om skolebestyrelsens struktur. Kristine 
er forperson. Ledelsen har ikke stemmeret. Det 
har forældre- og medarbejderrepræsentanterne.  
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27. Nyt fra bestyrelsesforperson 
v/Kristine 

Tid: 2 min. 

 

Kristine har været til møde og har lavet et lille fo-
rum for skolebestyrelsesforpersoner i kommunen. 
Formålet er at få en stærkere forældrestemme og 
det er nemmere at mobilisere hinanden.  
 
Overvejelse om at invitere til debat med politi-
kerne op til kommunalvalget om, hvad man vil 
med kommunens skoler.  
 

28. Opsummering af hovedpunkter til 
AULA. 
v/Kristine 

tid: 2 min. 

 

Skærmprincippet er drøftet. SB opfordrer til at af-
delingsråd og elevrådene kommer med input.  
 
SB spørger afdelingsrådene om idéer til hvordan 
man kan booste afdelingsrådene og hvad sb kan 
gøre for at understøtte deres arbejde.  
 
Fokuspunkter fra Odden  
 

EVT. 
 

Har vi en sorg- og kriseplan, når der sker dødsfald i 
elev- eller forældregruppen? Punkt på næste dags-
orden.  
 
9. klassernes afslutning (busserne) – hvem står for 
det? Det gør forældrerådene. Det er ikke et skole-
arrangement, men der er et ønske om at busserne 
holder væk fra matriklen, da det er skoletid for 
skolens øvrige elever.  
 

Punkter til de kommende møder:  
 

 

SoMe (hvad har der været af opslag på de sociale 
medier siden sidst?) 
 
 
 

Næste møde(r): Næste møde: 
Tirsdag d. 03.06.2025, kl. 17.00-19.00 på Egebjerg 
Skole, Egebjerg Hovedgade 30. 

 


